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§  124  

Val av justerare 

Beslut 
Johanna Kvist (S) valdes till justeringsperson. 

 

- - - - - 
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§  125  

Anmälningar 
 

Inga anmälningar till detta sammanträde. 

 

- - - - - 
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§  126 KFKS-2024-00936 

Tertialbokslut 2 2024 kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
1.  Kommunstyrelsen godkänner bokslutet för tertial 2 2024 i enlighet med bilagorna  

1-7 till tjänsteskrivelsen daterad den 23 september 2024. 
 

2.  Kommunstyrelsen uppdrar till stadsdirektören att ta fram en åtgärdsplan för att  
undvika negativ avvikelse för helåret. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen i helhet visar resultat om -197,6 miljoner kronor, vilket är 5,1 mnkr 
bättre jämfört med budget för perioden (-202,7 miljoner kronor). 

De större avvikelserna mot budget finns på fastighetsenheten med + 17 miljoner kronor, 
välfärdskola med -13,2 miljoner kronor samt stadsledning med -11,3 miljoner kronor. 

Prognosen 2024 för kommunstyrelsen i helhet är -4,0 miljoner kronor. Inom 
kommunstyrelsen prognostiserar fastighetsenheten och stadsutveckling överskott på +17,0 
miljoner kronor respektive +2,0 miljoner kronor. Ett underskott prognostiserar välfärd 
skola med 13,2 miljoner kronor och stadsledning med -11,3 miljoner kronor. 

Den totala sjukfrånvaron för perioden januari - juli 2024 uppgår till 5,5 procent, vilket är 
0,3 procentenheter lägre jämfört med motsvarande period 2023 (5,8 procent). 

Mätningar av verksamheternas olika indikatorer sker till största del under årets sista tertial 
och redovisas senast i samband med nämndens årsbokslut. Arbetet med kommunstyrelsens 
särskilda uppdrag pågår och rapporteras vid varje tertial. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 23 september 2024 
Bilagor 
1 – Tertialbokslut 2 kommunstyrelsen 
2 – Tertialbokslut 2 stadsutvecklingsområdet 
3 – Tertialbokslut 2 fastighetsenheten 
4 – Tertialbokslut 2 välfärd samhällsservice 
5 – Tertialbokslut 2 välfärd skola 
6 – Uppföljning internkontrollplan kommunstyrelsen tertial 2  
7 – Uppföljning Framtidsfonder tertial 2 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut - förslaget från 
stadsledningskontoret - och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
Kommunstyrelsen har för perioden uppnått ett överskott mot budgeten, men 
prognosticerar ett mindre underskott. Tyvärr gömmer sig en till synes oviktig, men som i 
praktiken visat sig mycket viktig, fördelning här som skapar problem. Fastighetsenheten 
gör även för T2 ett stort överskott, något som beräknas hållas i under året. Inför 2024 fick 
kommunens välfärdsverksamheter stora hyreshöjningar på i regel 10-30 %. Detta beror på 
tidigare höga kostnader för exempelvis el och värme och har slagit hårt mot 
verksamheterna eftersom de checkhöjningarna de fått inte alls motsvarar detta. Nu har 
elpriserna sjunkit. Det gör att fastighetsenheten gör stora överskott på våra skolor, 
äldreboenden och andra verksamheters bekostnad. Det är inte bra då resurserna behövs ute 
i verksamheten. 
Välfärd Samhällsservice presterar okej rent ekonomiskt medan Välfärd Skola står inför en 
tuff situation. Vi vet dock att detta är inkluderat uppsägningar av personal och en 
nedmontering av verksamheterna som riskerar bli kostsam på sikt pågår. Totalt anger 
Välfärd Skola att de siktar på nedskärningar på personalen motsvarande 30 mkr i år. Det är 
mycket olyckligt. 
Moderaterna i Nacka har byggt upp ett totalt beroende av att sälja mark och lokaler för att 
finansiera verksamheten, och när marknaden för dessa nu har det tufft slår det stenhårt 
mot vår gemensamma välfärd. Vi föreslog att skolan skulle få ytterligare 30 mkr och 
äldreomsorgen 13 mkr i höstens budgetprocess. Då sades att det fanns reserver för att satsa 
ytterligare vid behov, men nu vet vi att detta var ett luftslott. Istället gick den moderatledda 
minoriteten fram med en skattesänkning. 
Antalet anställda inom kontorsorganisationen ligger fortsatt på en lägre nivå en tidigare, 
samtidigt som antalet direktörer och chefer ökar. Nu vet vi även att antalet konsulter är 
högt på stadsbyggnadssidan. Det är såklart rimligt att ta in konsulter när vi behöver 
tillgodogöra oss särskild kompetens eller har ett tillfälligt behov, men att ha över 100 
konsulter på heltid är inte varsamt hanterande av skattepengarna. Nacka behöver göra mer 
för att bli attraktiva som arbetsgivare och underlätta rekrytering för att vända den här 
trenden. 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet återkommer till kommunstyrelsen då handlingar kom ut nära inpå 
arbetsutskottet.  
 

- - - - - 
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§  127 KFKS-2024-00937 

Mål och budget 2025-2027 kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Biträdande ekonomi- och finansdirektör Jörn Karlsson lämnar muntlig information om mål 
och budget 2025 – 2027 avseende kommunstyrelsen. 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet noterade informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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§  128 KFKS-2024-00698 

Godkännande till Nacka Energi AB att förvärva 
fastigheten Nacka 359:1 genom bolagsköp samt 
utökning av låneram 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att godkänna aktieöverlåtelseavtal med Fastighets AB 
Vinberget, avseende Nacka Energis köp av samtliga aktier i Goldcup 35446 AB 
(organisationsnummer 559485-2948) och därigenom förvärv av fastigheten Nacka 
Sicklaön 359:1  

2. Kommunfullmäktige fastställer ett lånetak (utöver checkkredit) på 11 miljoner kronor 
för Goldcup 35446 AB samt att utöka lånetaket för koncernbanken i sin helhet med 
motsvarande 11 miljoner kronor belopp. 

3. Kommunfullmäktige fastställer en checkkreditlimit till Goldcup 35446 AB på 1 miljon 
kronor. 

4. Kommunfullmäktige fastställer räntepåslag på bolagets lån som Goldcup 35446 AB 
upptar hos kommunen till 22 punkter (0,22 procentenheter). 

5. Kommunfullmäktige beslutar om att utöka det av kommunfullmäktige den 16 
september 2024 fastställda borgenstak för borgensåtaganden på totalt 2 640,0 miljoner 
kronor till 2 652,0 miljoner kronor, och att Goldcup 53446 AB tilldelas 12,0 miljoner 
kronor i borgenstak. 

6. Kommunfullmäktige fastställer en borgensavgift på 22 punkter (0,22 procentenheter) 
på Goldcup 53446 AB:s lån som bolaget upptar med hjälp av kommunal borgen. 

7. Kommunfullmäktige beslutar anta bolagsordning enligt bilaga 4 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 16 september 2024. 

8. Kommunfullmäktige beslutar om styrelseledamöter och lekmannarevisorer. 

9. Kommunfullmäktige noterar styrelsens arbetsordning och VD-instruktion för Goldcup 
35446 AB, bilaga 5 och 6 till tjänsteskrivelsen daterad den 16 september 2024. 
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Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt ovan beslutar kommunstyrelsen 
följande: 

1. Kommunstyrelsen utser kommunens ekonomi- och finansdirektör till kommunens 
ombud och kommunens biträdande ekonomi- och finansdirektör, till ersättare från och 
med tillträdet av aktierna i Goldcup 35446 AB till och med ordinarie bolagsstämma 
2024. 

2. Kommunstyrelsen uppdrar åt kommunens ombud att vid extra bolagsstämma i 
Goldcup 35446 AB rösta för bifall till kommunfullmäktiges förslag till: a) ny styrelse, b) 
nya lekmannarevisorer, och c) antagande av ny bolagsordning. 

Sammanfattning av ärendet 
Energi AB, nedan kallad NEAB, har i uppdrag att säkra framtida elförsörjning och 
effektbehov för tillkommande bebyggelse i Nacka efter 2028 i enlighet med kommunens 
övergripande genomförandeplanering. För att kunna säkerställa tillräcklig kapacitet behöver 
en ny fördelningsstation anläggas. 

Den 15 mars 2022, § 44, beslutade kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott att anta en 
startpromemoria för arbetet med en ny fördelningsstation vid Skvaltan. Projektområde är 
en lågpunkt och under 2022 togs därför en skyfallsutredning fram. Utredningen 
konstaterade bland annat att det krävdes omfattande åtgärder både för att minska 
vattenflödet till projektområdet och för att säkerställa att vatten rörde sig från 
projektområdet tillräckligt snabbt vid ett skyfall. Mot bakgrund av detta resultat har 
projektområdet bedömts som olämpligt för vidare utredning och arbete inleddes för att 
hitta alternativa placeringar i närområdet.  

En alternativ plats har identifierats på fastigheten Nacka Sicklaön 359:1. Fastigheten ägs av 
ett privat bolag, Fastighets AB Vinberget (nedan kallat ”FABV”). I syfte att möjliggöra för 
Nacka Energi AB (nedan kallat ”NEAB”) att på fastigheten uppföra en fördelningsstation 
för elektrisk kraft samt möjliggöra för bostadsbebyggelse har NEAB förhandlat med 
fastighetsägaren till fastigheten Nacka Sicklaön 359:1 för att förvärva densamma. 

Affären genomförs som ett bolagsköp där FABV ompaketerar fastigheten i ett nybildat 
aktiebolag Goldcup 35446 AB (nedan kallat ”Goldcup”). NEAB köper därefter alla aktier i 
Goldcup. Syftet med ompaketeringen är att undvika riskerna som följer med att köpa ett 
äldre bolag som det har förekommit verksamhet i.  

Köpeskillingen för aktierna baseras på ett överenskommet underliggande fastighetsvärde 
om 62 miljoner kronor.  

Det kommer att uppstå en skuld till Lantmäteriet för stämpelskatten på Goldcups förvärv 
av fastigheten som uppgår till cirka 800 000 kronor. I Goldcup kommer det också att 
finnas en latent skatteskuld. Detta innebär att Goldcup, vid en framtida avyttring av hela 
eller del av fastigheten till kommunen, NEAB eller annan parts ägo, i vissa fall kommer att 
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få betala en latent skatt. Den latenta skatten kommer maximalt att uppgå till cirka 9,8 
miljoner kronor om den skulle utlösas i sin helhet. 

Sammantaget innebär detta att kostnaden för förvärvet totalt uppgår till cirka 63 miljoner 
kronor exklusive den latenta skatten som uppgår till maximalt cirka 9,8 miljoner kronor om 
den skulle utlösas i sin helhet. 

Goldcup beräknas generera ett positivt överskott i resultaträkningen på 1,2 miljoner kronor 
per år. Av kostnaderna i Goldcup är 0,6 miljoner kronor avskrivningar, vilket innebär att 
kassaflödet är ett överskott på 1,8 miljoner kronor. NEAB kommer att få räntekostnader 
för aktieköpet (50,8 miljoner kronor). Vid en ränta mellan 3-4 procent innebär det en ökad 
räntekostnad på 1,5-2.0 miljoner kronor för NEAB. Baserat på detta är bedömningen 
NEAB:s kostnader efter bolagsförvärvet kommer att kunna täckas av de intäkter som 
fastigheten inbringar. 

Sammantaget är bedömningen att köpet av Goldcup, för att få tillgång till fastigheten, är 
det bästa alternativet ur ekonomisk och ett verksamhetsperspektiv för att bygga en 
fördelningsstation. De samlade kostnaderna för köpet täcks av det överskott som Goldcup 
beräknas generera. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 23 september 2024 
1. Protokoll från NEABs styrelse 2024-05-21 § 8 
2. Underlag till NEABs styrelse inför beslut 
3. Aktieöverlåtelseavtal mellan Fastighets AB Vinberget och Nacka Energi AB 
4. Bolagsordning för Goldcup 35446 AB 
5. Styrelsens arbetsordning 
6. VD-instruktion 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Fastighetsförvärvet är ett steg på vägen för att säkra mark för en fördelningsstation, en 
viktig del för att stärka kapaciteten för elförsörjning för centrala Nacka.  
Vi noterar dock att elnätsbolaget blir fastighetsförvaltare för flera byggnader med olika 
verksamheter, vilket inte är bolagets kärnverksamhet. Om innehavet av dessa blir 
långvarigt, kan det vara lämpligt att undersöka om kommunens fastighetsenhet bör gå in 
som ägare. 
- - - - - 
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§  129 KFKS-2024-00948 

Vaccinationscheck till kommunens medarbetare  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut.  

1. Kommunstyrelsen beslutar att kommunens medarbetare ska ges en vaccinationscheck 
mot säsongsinfluensa som ett led att minska smittrisken och främja hälsa. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att kostnaden för vaccinationschecken, 300 000 kronor tas 
ur kommunstyrelsens budget för oförutsedda behov. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun vill även i år ge kommunens medarbetare en vaccinationscheck för att som 
en skattefri personalförmån få vaccin mot säsongsinfluensan. Kommunens medarbetare 
kommer att kunna nyttja vaccinationschecken på motsvarande sätt som tidigare år. Genom 
att ge kommunens medarbetare en vaccinationscheck förväntas det leda till en lägre 
korttidssjukfrånvaro under årets sista månader 2024 och årets första månader 2025. 
Kostnaden för vaccinationschecken, som föreslås finansieras ur kommunstyrelsen budget 
för oförutsedda behov, beräknas uppgå till 300 000 kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 12 september 2024 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till det utsända 
förslaget från stadsledningskontoret. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – det utsända förslaget 
från stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Nackalistan är positiva till att kommunens medarbetare erbjuds vaccination mot 
säsongsinfluensan. Däremot så tycker vi att det är konstigt att detta år efter år tas från 
kommunstyrelsens konto för oförutsedda utgifter. Vi tycker att detta är något som borde 
ingå i den ordinarie verksamheten. 
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Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet anser att det är positivt att kommunens medarbetare erbjuds vaccination 
mot säsongsinfluensa. Finansiering för vaccinationer borde dock implementeras i ordinarie 
budget och inte utgå som checkar.  
 

- - - - - 
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§  130 KFKS-2024-00939 

Beslut om förlängning av samverkansavtal Energi- och 
klimatrådgivningen Värmdö 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Kommunstyrelsen noterar utvärderingen av samverkansavtalet med Värmdö kring 
gemensam energi- och klimatrådgivningen enligt denna tjänsteskrivelse daterad den 6 
september 2024 och beslutar att ingå förlängning.  

2. Kommunstyrelsen ger klimat-och miljödirektören mandat att ingå fortsatta 
förlängningar och beslutar att utvärderingen ska rapporteras till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden. 

3. Kommunstyrelsens beslut justeras omedelbart. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun och Värmdö kommun har kommit överens om att samverka kring energi- 
och klimatrådgivning genom att nyttja en gemensam resurs. Energi- och klimatrådgivaren 
är anställd i Nacka kommun och Värmdö kommun köper tjänsten genom avtalssamverkan. 
Omfattningen av samverkan regleras i ett samverkansavtal som nu föreslås förlängas.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 6 september 2024 
Bilaga 1 Samverkansavtal om gemensam energi- och klimatrådgivning för Nacka kommun 
och Värmdö kommun. 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till det utsända förslaget från stadsledningskontoret. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – det utsända förslaget 
från stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Att erbjuda Energi– och klimatrådgivning för boende i Nacka är väldigt positivt, vi är också 
positiva till att detta görs i samarbete med Värmdökommun men vill att man utvärderar 
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verksamheten och ser om det skulle vara bättre att erbjuda detta på egen hand. Energi och 
klimatrådgivningen har det senaste året kompletterats med möjligheten att låna hem en 
energikasse från biblioteken. 
 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är positiva till att kommunen förlänger samverkansavtal med Värmdö 
kommun om gemensam energi- och klimatrådgivning då det är bra att kommunal energi 
och klimatrådgivning erbjuds till hushåll, lokala företag och lokala organisationer. 
Vänsterpartiet har tidigare påpekat att Nacka kommun behöver utveckla sitt klimat och 
miljöarbete. Kilmatrådgivningen är en förstärkning och Vänsterpartiet hoppas på att 
kommunen inte nöjer sig med detta och fler insatser tillkommer. Vänsterpartiet förutsätter 
också att det finns en ambition om att utöka tjänsten om intresset för kommunal energi 
och klimatrådgivning bland hushåll, lokala företag och lokala organisationer är stort. 
 

- - - - - 
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§  131 KFKS-2024-00623 

Arbete mot välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan i 
Nacka kommunkoncern - Arbetsplan 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar Arbetsplan om Arbete mot välfärdsbrottslighet och otillåten 
påverkan i Nacka kommunkoncern, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 22 
augusti 2024. Kommunstyrelsen ger Stadsdirektören i uppdrag att övergripande styra, leda 
och samordna arbetet samt kontinuerligt avrapportera till kommunstyrelsen.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade den 18 juni 2024 om att utforma en arbetsplan mot 
välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan i kommunkoncernen. Föreslagen arbetsplan 
innehåller arbetssätt, ansvarsförhållanden och tidplan för fortsatt arbete i 
kommunkoncernen. Arbetssätt kommer utgå från fem arbetsspår. Arbetet kommer utgå 
från tidigare kartläggning, från ansvarsförhållanden i kommunkoncernen, från respektive 
enhets funktion och ansvarsområde och i nära dialog med respektive enhet inom 
kommunkoncernen liksom med externa myndigheter och intressenter. Stadsdirektören får i 
uppdrag att övergripande styra, leda och samordna arbetet samt kontinuerligt avrapportera 
till kommunstyrelsen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 22 augusti 2024 
Bilaga 1. Arbetsplan - Arbete mot välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan i Nacka     
              kommunkoncern 
Bilaga 2. Protokollsutdrag KS-2024-06-18 § 189 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till det utsända förslaget från stadsledningskontoret. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – det utsända förslaget 
från stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
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Protokollsanteckning 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
Socialdemokraterna är positiva till att det har tagits fram en arbetsplan för arbetet mot 
välfärdsbrottslighet i Nacka kommun. Angiven struktur för en arbetsplan verkar 
ändamålsenlig, men det är viktigt att arbetet hålls samman så att olika enheter/nämnder 
inte arbetar på helt olika sätt. De fem arbetsspåren får inte enbart ses som en administrativ 
process. Misstankar och behov av fortsatta konkreta åtgärder behöver verkligen hanteras. 
Kontakten med externa myndigheter och andra intressenter behöver samordnas. Exempel 
på sådana intressenter och myndigheter är lokala fackliga organisationer och lokala 
arbetsgivarföreträdare, SKR, Skatteverket och Polisen. Det bör övervägas om särskilda 
medel behöver tillföras arbetet mot välfärdsbrottslighet. 
Detta gäller inte minst om hur man på ett systematiskt sätt kan granska kommunens egen 
verksamhet så att välfärdsbrott inte begås “från insidan”. Kontrollerna av de som hos 
kommunen ansöker om olika formera av tillstånd bör också ses över. En omvärldsspaning 
på kommuner som gjort det här arbetet, t.ex. Södertälje och Eskilstuna, kan bidra till 
arbetet. Det gäller inte minst om hur man kan på ett systematiskt sätt granska kommunens 
egen verksamhet så att välfärdsbrott inte begås “från insidan”. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Det är väldigt bra att man på ett strukturerat sätt angriper välfärdsbrottsligheten. 
Kommunens pengar ska användas på bästa sätt för att nå största möjliga positiva effekt, att 
det då försvinner miljontals kronor i välfärdsbrottslighet är fruktansvärt. Det är också viktig 
att kommunen tar ett stort grepp om denna fråga för oavsett om miljoner försvinner i 
felaktigt beviljade biståndsinsatser för äldre eller om miljonerna försvinner i undermåligt 
arbete i våra utvecklingsprojekt så är det pengar som skulle ha använts bättre. Det är också 
viktigt att komma ihåg att välfärdsbrottslighet i flera fall finansierar grov brottslighet och 
ska vi kunna vända trenden med mer och mer gängkriminell brottslighet så är det viktigt att 
skära av denna finansieringskanal.  
 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet har välkomnar att arbetet mot välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan 
inom kommunen förstärks. Nacka är en kommun där det finns många privata vårdgivare 
och enskilda utförare inom den offentligt finansierade välfärden. Till exempel finns inget 
kommunalt alternativ till hemtjänst eller ett kommunalt bostadsbolag. Denna verklighet 
ställer högre krav på upphandling och auktorisationsvillkor, samt på att kommunerna 
systematiskt följer upp företagen för att tidigt upptäcka välfärdsfusk. Det är bra att arbetet 
fortgår och att det nu även presenteras en arbetsplan för att vidare utveckla arbete mot 
välfärdsbrottslighet i Nacka. Kartläggningen gällande kommunens arbete med att förebygga 
välfärdsbrottslighet föreslog flera åtgärder varav en var resursförstärkning. Vänsterpartiet 
håller med om att tillräckligt med resurser främst i form av medarbetare med kompetens 
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och tidsutrymme för att utreda misstänkta välfärdsbrott är en prioritering som kommunen 
ska ta på allvar. Speciellt då synpunkterna kommer från direktörer i den egna 
verksamheten. Kartläggningen av arbetet borde därmed i ett tidigt skede också utreda var 
eventuella extra resurser behöver tillsättas och kommunen bör vara förberedd på att 
tillsätta de medel som behövs för att verkligen prioritera arbetet mot välfärdsbrottslighet. 
Vänsterpartiet anser också att arbetet behöver förtydligas när det gäller vilken typ av 
välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan kommunen behöver prioritera.  
 

- - - - - 
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§  132 KFKS-2024-00484 

Remiss: Ny regional utvecklingsplan för 
Stockholmsregionen, samrådsversion 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Kommunstyrelsen beslutar att anta enheten för strategisk stadsutvecklings förslag till 
yttrande inklusive de ändringar och tillägg som Mats Gerdau föreslagit.  

2. Kommunstyrelsens beslut justeras omedelbart.  

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har fått en regional utvecklingsplan för stockholmsregionen på 
samrådsremiss från Region Stockholm. Syftet med samrådet är att få in olika synpunkter 
och perspektiv för att kunna göra de prioriteringar och vägval som i slutändan ska resultera 
i en regional utvecklingsplan som så många aktörer som möjligt har nytta och stöd i. 
Förslaget till ny regional utvecklingsplan utgår från dialoger med Stockholmsregionens 
aktörer och utgångspunkten att utvecklingsplanen ska vara långsiktig, ha ett större fokus på 
gemensamt ansvar och kraftsamling samt vara användbar och lättillgänglig. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 10 september 2024 
Bilaga 1 Missiv 
Bilaga 2 Samrådshandling - Ny regional utvecklingsplan för stockholmsregionen 
Bilaga 3 Samlad konsekvensbedömning 
Bilaga 4 Beräkning av demografiskt bostadsbehov 
Bilaga 5 Förslag till yttrande 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Gunilla Grudevall-Steen 
(L) och Karin Teljstedt (KD), enligt följande. 

”Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen antar det föreslagna 
yttrandet, med följande ändringar och tillägg: 

1. S 2, första stycket (Rumslig utveckling och plankarta), följande läggs till: 
Nacka efterlyser ett bredare tillväxtperspektiv i RUFS. Fler företagsetableringar och 
arbetsplatser behövs i regionen. Ekonomisk tillväxt är avgörande för att klara de mål 
och utmaningar som anges i övrigt. Exempelvis kan potentialen i hållbar urbanisering 
lyftas fram tydligare.  
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Nacka anser också att kommunernas bidrag till länets utveckling med nya bostäder och 
arbetsplatser behöver väga tyngre i regionens prioritering av kollektivtrafik. Det senaste 
året har vi noterat neddragningar i busstrafiken med flera indragna busslinjer och 
bussavgångar och en dålig bytespunkt mellan buss och tunnelbana vid Slussen och har 
också i andra sammanhang fört fram synpunkter på detta. Denna utveckling gynnar 
vare sig ökat kollektivtrafikresande eller bostadsbyggande.  

2. S 2, fjärde stycket (Betydelsen av infrastruktur), sista meningen ersätts med följande. 
RUFS sträcker sig emellertid till 2060 och Nacka efterlyser en tydligare ambition när det 
gäller kommande infrastrukturinvesteringar. Om Stockholmsregionen ska ha fortsatt 
tillväxt och bättre framkomlighet behövs flera nya insatser och där vi ser Östlig 
förbindelse som nödvändig.  

3. S 2, sista stycket (Östlig förbindelse), ersätts av följande. 
Nacka anser att Östlig förbindelse behöver lyftas in i RUFS 2060 och redovisas i 
plankartan, på samma sätt som i RUFS 2050. Östlig förbindelse behövs för 
framkomligheten i såväl Nacka och Värmdö som för regionen som helhet och för 
möjligheten att avlasta innerstaden från biltrafik. Idag är väginfrastrukturen väldigt 
sårbar med regelbundna avstängningar av Södra Länken vid Sicklatunneln (hittills i år ca 
160 gånger) p g a trängsel och stillastående trafik. Med en Östlig förbindelse blir 
vägnätet mer robust och hållbart och med kollektivtrafik i förbindelsen ökar nyttan 
ytterligare. Förbindelsen kopplar ihop de norra och södra delarna av länet och skapar 
bättre förutsättningar för en breddad och dynamisk arbetsmarknad och möjlighet att 
stärka regionens näringsliv genom bättre framkomlighet. Utifrån Nackas perspektiv är 
det även angeläget att projekteringen slutförs så att vi blir av med de stora och breda 
tunnelreservat som finns idag och skulle därmed kunna fortsätta stadsutvecklingen i 
Sickla med bostäder och arbetsplatser.  

4. S 3, andra stycket (Vattenburen trafik), tredje meningen stryks (Med tanke på… 
…utvalda platser.).  
 

5. S 3, tredje stycket (Nackas bostadstillskott), rad 7-9 ändras till följande: 
Bebyggelsemiljöer, samtidigt som vi säkrar en robust kommunal ekonomi. Möjligheten 
att bidra med bostäder påverkas också av hur regelverk kring buller och artskydd tolkas 
och hur man kan tillgodose de kringfunktioner som nya bostäder medför (t ex skolor 
och idrottsanläggningar). Givet detta bedömer kommunen att en mer rimlig nivå för 
uppskattat bostadstillskott under hela perioden är 500-700 bostäder per år.  

6. S 4, andra stycket (Plankartan), första stycket stryks.  
 

7. S 4, tredje stycket (Plankartan), följande läggs till i slutet. 
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Ett exempel på detta är kartan på s 45 i samrådshandlingen (figur 9) där 
Björknäsområdet pekas ut som regionalt prioriterat bebyggelseläge. Nacka delar inte 
den uppfattningen.  

8. S 4, sjätte stycket (Grön och blå infrastruktur), första meningen stryks (om barrskog). 
  

9. S 4, sista stycket (Gemensamt ansvar…), första meningen. Ordet ”formatera” byts ut 
mot ”formera”. ” 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut – förslaget från Mats 
Gerdau (M) – och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med detta förslag. 

Mikael Carlsson (NL) deltog inte i beslutet. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Nackalistan deltar inte i beslutet i KSAU utan återkommer med vårt ändringsyrkande till 
kommunstyrelsens sammanträde. Ärendet har inte behandlats i nämnderna eller i 
kommunstyrelsen stadsutvecklingsutskott (KSSU) och vi har heller inte fått någon dragning 
i förväg om RUFS konsekvenser för Nacka kommun. Detta trots att samrådsförslaget till 
RUFS 2060 varit ute sedan april 2024. Vi ställde därför ett stort antal frågor på dagens 
KSAU. 
Vi efterfrågade även information om de kommunala bolagens Nacka Energi AB och Nacka 
Vatten och Avfalls inställning till samrådsförslaget för RUFS 2060 samt om bolagen skrivit 
egna yttranden eller om deras synpunkter ska inkorporeras i kommunens yttrande. I det 
senare fallet behöver de kommunala bolagen granska såväl remisshandlingar som Nackas 
yttrande, och deras perspektiv och synpunkter adderas till yttrandet 
 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet återkommer till kommunstyrelsen med ett eget förslag till yttrande. 
 

 

- - - - - 
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§  133 KFKS-2024-00699 

Remiss – Slutrapport gällande Boverkets uppdrag att 
föreslå lättnader på byggkraven för studentbostäder 
Yttrande till Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

1. Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 16 september 2024.  

2. Kommunstyrelsens beslut justeras omedelbart. 

Sammanfattning av ärendet 
De förslag som Boverket bedömt motiverade i förhållande till byggkostnaderna och utan 
att kraven sänks mer än nödvändigt är lättnader i kraven på tillgänglighet och användbarhet 
för personer med nedsatt rörelse- och orienteringsförmåga samt en ändring i 
trafikbullerförordningen.  

Boverkets förslag är att plan- och bygglagen (2010:900), PBL, ändras så att det införs 
möjlighet till undantag från krav på tillgänglighet och användbarhet för högst 80 procent av 
byggnadens studentbostäder vid uppförande och vid ändring av byggnader till 
studentbostäder. De studentbostäder som inte är tillgängliga ska kunna besökas av personer 
med nedsatt rörelse- eller orienteringsförmåga. Det gäller dock inte studentbostäder på 
våning som inte nås från marken i en byggnad med färre än tre våningar som saknar hiss 
eller annan lyftanordning. Studentbostäder som endast är tillgängliga för besök ska i 
närheten ha tillgång till tillgängligt och användbart toalettrum.  

Rapporten innehåller också förslag på ändringar av trafikbullerförordningen för samtliga 
bostäder. Ändringarna ska enligt Boverket ge möjlighet till flexiblare och mer 
differentierade bostäder då planlösningarna inte låses i planskedet. Förslaget medför en 
reglering som innebär att varje enskild bostad inte behöver ha rum vända mot en 
ljuddämpad sida. De hälsomässiga konsekvenserna av en sådan ändring måste dock enligt 
Boverket utredas vidare. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 16 september 2024  
Bilaga 1. Remiss - Slutrapport gällande Boverkets uppdrag att föreslå lättnader på 
byggkraven för studentbostäder 
Bilaga 2. Protokollsutdrag miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Bilaga 3. Förslag till yttrande 
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Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD), bifall till det utsända 
förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Johanna Kvist (S) yrkade att kommunstyrelsen istället antar yttrande enligt förslag till miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, nämligen det utsända 
förslaget från juridik- och kanslistaben samt det av Johanna Kvist framställda förslaget om 
antagande av miljö- och stadsbyggnadsnämndens förslag till yttrande. 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med det utsända förslaget. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Det är viktigt att det inte finns regler som hindrar eller fördyrar byggande i onödan. Det är 
många, i synnerhet unga personer som väntar på en möjlighet att ta ett första steg in på 
bostadsmarknaden och här är det ofta priserna på bostäder som hindrar dem. Det är dock 
viktigt att regler gällande till exempel buller som finns åtföljs då vi ser att bullerstörningar 
påverkar människor väldigt negativt. Att studenter ska bo i bullerstörda bostäder samtidigt 
som vi vet att bullret påverkar inlärningsförmågan känns direkt kontraproduktivt. Något vi 
också ser oroande på om man skulle lätta på byggreglerna för just studentboenden är att vi 
ser flera fall där bostäderna som byggs som studentboenden ändrar syfte och de som bor i 
dem efter något år inte är studenter. 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna: 
Här är ytterligare ett exempel på svår balansgång i politiken. Få saker är så viktiga 
som möjligheten till ett värdigt liv och tillträde till olika samhällsfunktioner för alla. 
Men att alltför strikt tillämpa reglerna för mått på dörrar och vändradier för rullstolar ger 
en betydande fördyring av byggandet, vilket gör det svårt för andra grupper med svag 
ekonomi att hitta bostad.  
Utredningens förslag på lättnad i regeltillämpningen för visst byggande, förefaller rimlig. 
Det känns som en väl avvägd balansering av olika legitima intressen.  
 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Det behövs fler studentbostäder runtom i landet. Vänsterpartiet ser dock risker med 
lättnader på byggkraven av studentbostäder. Marknaden har inte löst bristen på 
studentbostäder eller några andra bostäder för den delen heller. Att byggstandarden för 
studentbostäder sjunker kommer endast bidra till sämre bostäder. Vänsterpartiet håller inte 
heller med Nackas yttrande om att föreslagna lättnader bör omfatta andra typer av 
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bostäder. Bostadsmarknaden behöver bli mer jämlik och det behövs andra 
grundförutsättningar och villkor än att sänka kraven på olika typer av bostäder. 
Vänsterpartiet ser att den statliga finansieringen av bostadsbyggandet behöver öka. När 
marknaden styr byggs det för dyrt, för sakta och för lite. Det ser vi idag i Sverige även när 
det kommer till studentbostäder.  
 

- - - - - 
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§  134 KFKS-2024-00562 

Remiss - Förslag till valkretsindelning i Stockholms län 
vid val till regionfullmäktige 2026, RS 2024-0075  
Yttrande till regionstyrelsens valkretsberedning angående förslag till 
valkretsindelning i länet vid val till regionfullmäktige 2026 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut: 

1. Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 20 augusti 2024. 

2. Kommunstyrelsens beslut justeras omedelbart. 

Sammanfattning av ärendet 
Nuvarande valkretsindelning har varit konstant i länet sedan åtminstone valet 1994, med 
vissa smärre förändringar inom vissa valkretsar i Stockholms stad. Med utgångspunkt i 
gjord översyn föreslår regionledningskontoret att två förslag till valkretsindelningar i 
Stockholms län remitteras till länets kommuner – oförändrad indelning, samt en 
sammanläggning av de sex kretsarna i staden till två och de sex kretsarna i länet till tre. 

Nacka kommun anser inte att det inte finns tillräckligt starka skäl till att förändra 
valkretsindelningen då partierna sedan länge byggt upp en organisation för nuvarande 
valkretsindelning. En förändring till färre valkretsar ger heller inte någon förändring av 
fördelningen av mandatfördelningen enligt regionkontorets simulering av valresultatet från 
2022. 

Nacka kommun förordar därför att regionfullmäktige beslutar att anta alternativet med 
nuvarande tolv valkretsar.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från kansli- och juridikstaben daterad den 20 augusti 2024 
Bilaga 1. Yttrande till regionstyrelsen över förslag till valkretsindelning i Stockholms län vid 
val till regionfullmäktige 2026 
Bilaga 2. Remiss av förslag till valkretsindelning i Stockholms län vid val till 
regionfullmäktige 2026 
Bilaga 3. Protokollsutdrag VDN 2024-06-03 § 19 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Andreas Andersson (S), bifall till det 
utsända förslaget från kansli- och juridikstaben. 

Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Karin Teljstedt (KD) 
och Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till eget förslag till yttrande, se protokollsbilaga 1. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, nämligen det utsända 
förslaget från kansli- och juridikstaben samt det av Johan Krog framställda förslaget till 
yttrande. 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med det utsända förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Reservationer 
Gunilla Grudevall-Steen (L) reserverade sig mot beslutet. 
 
Johan Krogh (C) lämnade följande skriftliga reservation mot beslutet. 
”Centerpartiet anser att nuvarande tolv valkretsar bidrar till ett dysfunktionellt och 
oförutsägbart valsystem. Vi ser stora fördelar med att minska antalet valkretsar till fem då 
det skulle öka förutsägbarheten och transparensen gentemot väljarna. Vi kommer att söka 
stöd för vårt förslag i kommunstyrelsen.” 
 

- - - - - 
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§  135 KFKS-2023-01105 

Motion – Utred införandet av Lommamodellen i Nacka 
Inkom den 8 november 2023 av Espen Bjordal, Helena Westerling 
m.fl. (S) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Kommunfullmäktige noterar att möjligheten att driva äldreomsorg i kommunal regi 
redan finns genom kundval.  

2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om att ta fram en plan för hur införandet av 
Lommamodellen ska kunna genomföras eftersom förslaget inte är förenligt med Nacka 
kommuns styrprincip om konkurrensneutralitet. 

3. Kommunfullmäktige avslår förslaget om att utvärdera fördelarna och nackdelarna med 
att driva all äldreomsorg i kommunal regi eftersom förslaget inte är förenligt med 
Nacka kommuns styrprincip om konkurrensneutralitet. 

4. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att en utredning ska göras för att identifiera vilka delar av 
äldreomsorgen som kan drivas i kommunens egen regi och införa den så kallade 
Lommamodellen. Utredningen ska även innehålla en utvärdering av för- och nackdelar 
med att driva äldreomsorgen i kommunal regi.  

Lommamodellen kommer från Lomma kommun som fattade beslut om att ta över driften 
av all äldreomsorg från privat regi, som var upphandlad enligt lagen om offentlig 
upphandling (LOU), till kommunens egen regi med start under 2019. Bakgrunden till 
beslutet var att Lomma kommun under en längre tid haft stora problem inom 
äldreomsorgen med ekonomi, verksamhetens kvalitet, personalens arbetsvillkor och privata 
utförares efterlevnad av avtal. 

Av utredningen av motionen följer att äldreomsorgen i Nacka kommun inte har de 
problem som fanns i äldreomsorgen i Lomma kommun, när äldreomsorgen togs över i 
kommunal regi. I Nacka kommun är det dessutom redan idag möjligt att driva äldreomsorg 
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i kommunal regi, genom kundvalssystemet. Att helt driva äldreomsorgen i kommunal regi 
skulle strida mot Nacka kommuns styrprincip om konkurrensneutralitet.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik och kanslistaben daterad den 9 januari 2024 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag ÄLN 2024-04-24 § 24 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till motionens  
att-sats 1 och 3. 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det utsända förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels det utsända förslaget 
från juridik- och kanslistaben, dels förslaget från Johanna Kvist, och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med det utsända förslaget. 

Reservationer 
Johanna Kvist (S), Andreas Andersson (S) och Mikael Carlsson (NL) reserverade sig mot 
beslutet. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Nackalistan tycker att det är intressant att utreda på vilket sätt och inom vilka verksamheter 
som kommunalt driven verksamhet kan öka valfriheten, konkurrensen och därigenom 
kvalitén.  Nackalistan har hela tiden ställt sig bakom tanken att kommunalt driven 
verksamhet och privat driven verksamhet ska konkurrera på lika villkor. Det är dock viktigt 
att de gånger som kommunalt driven verksamhet har större ansvar eller åtagande än annan 
verksamhet så skall de också kompenseras för detta.  
 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet instämmer med Socialdemokraterna och är positiva till ansats  
1 - Att identifiera vilka delar av äldreomsorgen som skulle kunna drivas i kommunal regi 
och skapa förutsättningar för att göra det möjligt. 
Och ansats 3 - Att utvärdera fördelarna och nackdelarna med att driva äldreomsorgen i 
kommunal regi.  
En av kommunens främsta uppgifter är att se till att alla medborgare får sina välfärdsbehov 
tillgodosedda. Inom äldrenämnden handlar det om att se till att personer som är över 65 får 
möjligheten att ha ett värdigt liv även vid äldre dagar. Särskilt ansvar har vi för de som 
behöver stöd genom olika former i det egna hem eller på ett äldreboende. Det har visat sig 
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att modellen vi har i Nacka inte fungerar till det bästa för alla, speciellt för de som inte får 
sina behov tillgodosedda då vårdföretag och deras vinstintressen går före medborgares 
behov. Att driva äldreomsorg i kommunal regi säkerställer att medborgares behov 
prioriteras då vinstintresset helt uteblir.  
 

- - - - - 
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§  136 KFKS-2024-00396 

Motion – Stöd till studiebesök för nämndledamöter  
Inkom den 18 mars 2024 av Christina Granlund (NL) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att nämndledamöter redan idag 
har möjlighet att få arvode och ersättning för förlorad arbetsförtjänst vid studiebesök under 
förutsättning att regelverket i reglemente för förtroendevalda följs. Motionen är därmed 
färdigbehandlad.  

Sammanfattning av ärendet 
Nackalistan föreslår i motionen att det införs att nämndledamöter ska få rätt till ersättning 
för studiebesök inom nämndens jurisdiktion. Det föreslås även att nämndledamöterna ska 
få möjlighet till ledighet från jobb för dessa studiebesök.  

Av utredningen av motionen kan konstateras att det utifrån kommunallagen och 
reglemente för förtroendevalda redan finns en möjlighet att få arvode och rätt till ledighet 
på så sätt som föreslås i motionen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 17 september 2024 
Bilaga 1 – Motionen  

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till det utsända förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bra fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget från 
juridik- och kanslistaben, och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Nackalistan tackar för svaret på denna motion och förstår att det finns system för det vi 
efterfrågar. Kanske skulle nämnderna vara bättre på att upplysa kring detta så att det blev 
mer känt bland ledamöterna. Vi tror att det är viktigt att alla som är förtroendevalda i en 
nämnd också är ute och besöker verksamhet relaterat till detta. Vi är övertygade att det 
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skulle upplevas som positivt av verksamheterna och ge alla ledamöter kompletterande 
information och upplever som i slutändan leder till bättre fattade beslut. 
 
 

 

- - - - - 
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§  137 KFKS-2024-00124 

Motion – Sociala obligationer i Nacka 
Inkom den 29 januari 2024 av Joel Lallerstedt, Lisskulla Zayane och 
Andreas Jakobsen Rystedt (MP) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

Kommunfullmäktige avslår motionen då en bra upplåningsvolym på tänkbara sociala 
investeringar är en förutsättning för att det ska vara effektivt att ta fram ett eget ramverk 
för sociala investeringar, vilket det inte finns möjlighet till idag. Det ska noteras att om 
Nacka kommun blir medlem i Kommuninvest finns det i framtiden möjlighet att hos 
Kommuninvest låna upp i såväl grönt som socialt format. Motionen är härmed 
färdigbehandlad.  

Sammanfattning av ärendet 
Motionärerna föreslår att sociala obligationer ska inkluderas i kommunens finansiering. 

Av stadsledningskontorets utredning av motionen framgår att för att det ska vara effektivt 
att ta fram ett ramverk för sociala obligationer, förutsätts en större upplåningsvolym 
avseende tänkbara sociala investeringar. Eftersom Nacka kommun har en förhållandevis låg 
låneskuld, i kombination med att kommunen exempelvis inte äger bostäder där större 
sociala investeringar vanligen kan vara aktuella, bedöms denna upplåningsvolym vara för 
låg. Medlemskapet i Kommuninvest möjliggör dessutom social upplåning för kommunen 
och dess helägda bolag hos Kommuninvest. 

Stadsledningskontoret föreslår därmed att avslå motionen. Kommunen följer dock 
utvecklingen av sociala obligationer hos Kommuninvest. I framtiden kan det finnas 
möjlighet att låna upp i såväl grönt som socialt format hos Kommuninvest.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 6 september 2024 
Bilaga Motion sociala obligationer 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bra fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget från 
juridik- och kanslistaben, och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med detta förslag 

- - - - - 
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§  138  

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Ekonomi- och finansdirektör Christer Lindberg redogör för Tertialbokslut 2 2024 avseende 
Nacka kommun. 

 

- - - - - 
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Bilaga 1 till protokoll KSAU 2024-09-24 § 134  
Förslag till valkretsindelning i Stockholms län vid val till 
regionfullmäktige 2026, RS 2024-0075 (Dnr. KFKS-2024-
00562) 
 
Förslag till yttrande från Johan Krogh (C) 
 
”Nuvarande valkretsindelning har varit konstant i länet sedan åtminstone valet 1994, med 
några smärre förändringar inom vissa valkretsar i Stockholms stad. Med utgångspunkt i 
gjord översyn föreslår regionledningskontoret att två förslag till valkretsindelningar i 
Stockholms län remitteras till länets kommuner – oförändrad indelning, samt en 
sammanläggning av de sex kretsarna i staden till två och de sex kretsarna i länet till tre. 
 
Nacka kommun anser att det finns starka skäl att förändra valkretsindelningen. Nuvarande 
tolv valkretsar skapar onödig byråkrati och försvårar för mindre partier att bli 
representerade i alla valkretsar. Ett färre antal valkretsar gör valmatematiken enklare och 
systemet mer transparent. Nacka kommun anser därutöver att det finns stora fördelar med 
mer jämnstora valkretsar. 
 
Nacka kommun förordar därför att regionfullmäktige beslutar att anta alternativet med fem 
valkretsar.” 
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